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Wist u dat? 

 
Bij het Vechthuis staat een origine-
le Kolfbaan! De Kolfbaan (het lan-
ge deel aan de Jagerskade, met al 
die ruitjes)  is verre van nieuw. Het 
is de geheel gerestaureerde baan 
'De Drie Dorstige Herten' welke 
vroeger aan de Dorstige Hartsteeg 
in Utrecht stond. Eén van de over-
dekte banen die, net als die van 
het Sint Eloyen Gasthuis aan de 
Boterstraat in Utrecht, al in de eer-
ste helft van de 18e eeuw in 
een landelijke banengids werd  
vermeld.  Lang werd deze Kolf-
baan, net als vele andere banen, 
als verloren beschouwd.  
 

Bij nieuwbouw aan de Dorstige Hartsteeg, ontdekte men dat de vervallen bergruimtes op het binnenterrein 
waren gemaakt in de verwaarloosde Kolfbaan van het inmiddels verdwenen café. Uiteindelijk werden de 
originele spanten met hun kenmerkende grote overstek, dankzij B&W van de Gemeente Utrecht (zij werkte 
mee met het ter beschikking stellen van grond en vergunningen), het Utrechts Monumentenfonds (dat de 
verplaatsing mogelijk maakte en met tekeningen de herbouw aanzwengelde) en met de inspanningen van 
de broeders van het Sint Eloyen Gasthuis, herplaatst bij het Vechthuis. Het overstekende dak moest de 
toeschouwers buiten, de vroeger open baan, beschutting bieden. Deze Kolfbaan werd door de vorige eige-
naar van Het Vechthuis (de heer T. van Doorn) eigenhandig volledig gerestaureerd, in ere hersteld en in 
1995 als zaaluitbreiding op Het Vechthuis in gebruik genomen.  
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Vervolg kolfbaan 

Deze Kolfbaan ademt heden ten dage nog steeds de sfeer van vroeger. De specifieke Kolfpalen, of beter 
gezegd de “stukken”, zijn een kopie van die in het Sint Eloyen Gasthuis en hier demontabel, waardoor de 
baan ook voor andere doeleinden kan worden gebruikt. 
 
KOLVEN; Een spel van VROEGER, maar zeker ook van NU!! 

 
De oorsprong van het Kolfspel ligt aantoon-
baar voor 1261, maar er zijn aanwijzingen dat 
het spel veel ouder is! Het werd toen voorna-
melijk ’s winters gespeeld in de open lucht en 
er waren punten te behalen door een bal met 
een vooraf gesproken aantal slagen zover mo-
gelijk weg te slaan of in zo weinig mogelijk 
slagen een vooraf vastgesteld doel te raken. 
Het spel ontwikkelde zich na de dertiende 
eeuw tot de meest beoefende sport van de 
lage landen. Dit vaak tot ongenoegen van de 
stadsbesturen, die bij herhaling maatregelen 
aankondigden tegen excessen als het raken 
van toevallige voorbijgangers, prijzige ruiten 
en kerkramen, bevuilen van gevels, het maken 
van herrie,  
het vertrappen van gras en verjagen van vee. 
 
Na verloop van tijd ontwikkelde zich een Kolf-
spel dat werd gepeeld in de directe omgeving 
van een taveerne, een herberg of een uitspan-
ning. De uitbaters hielden de spelers en hun 
toeschouwers, en daarmee de klandizie, hier-
door dicht bij huis. De Kolfsport ontwikkelde 
zich tot de meest populaire sport in ons land. 
Alleen al in Utrecht waren er rond 1775 binnen 
de singels 21 actieve Kolfbanen. Zelfs op de 
Maliebaan in Utrecht speelde men wel illegaal 

Kolf in plaats van het, aan Kolf verwante, Maliespel. In heel Nederland waren er honderden banen. In en 
om Amsterdam alleen al ruim tweehonderd. Werkelijk bij iedere uitspanning of “trekschuithalte” kon men 
Kolven, vaak op meerdere banen. In Buiksloot kon het zelfs op maar liefst zes banen. In totaal zijn er ruim 
1000 Kolfbanen in Nederland bekend. Het Kolfspel is een korte baan variant van het in ons land al sinds de 
14de eeuw gespeelde “colf” en is ook verwant aan het huidige golf. 
 
Midden 19e eeuw begon de belangstelling voor het Kolven af te nemen, o.a. door het opkomen van ander 
vermaak zoals biljart waarvoor minder ruimte nodig was. Ook waren de Kolfbanen ideaal om als dans- 
of filmzaal te gebruiken, waarmee een hogere omzet kon worden gemaakt. Het Kolfspel had het Neder-
lands toen inmiddels al met ruim 70 uitdrukkingen en gezegden verrijkt, zoals "met de natte vinger", “een 
Kolfje naar zijn hand”, “de eerste klap is een daalder waard” en "paal en perk stellen". Er zijn nu in heel Ne-
derland nog maar 15 Kolfbanen waar een dertigtal verenigingen gebruik van maken. Tegenwoordig 
wordt er nagenoeg alleen in Noord-Holland gekolfd. De enige uitzondering is het Utrechtse Sint Eloyen 
Gasthuis aan de Boterstraat. Deze club is echter een besloten vereniging van het broederschap Sint Eloy-
en.  
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1. Opening 
2. Vaststellen toezeggingenlijst van 17 september jl. 
3. Politie zaken 
4. Mitros 
5. Hostel Hogelanden (uitgenodigd is de locatie manager) 
6. Stand van zaken; 
7. Buslijn Loevenhoutsedijk 
8. Zienswijzen op beleid woningsplitsing en Anthoniedijk 9 
9. Vindhek 
10. Wittepand 
11. Bonken Rode brug 
12. Gemeente Raad in de Wijk 
13. Project vernieuwing openbare ruimte; Groendiep (Judith Zuidgeest van de ge-

meente Utrecht is uitgenodigd) 
14. Vragen en signalen aan/voor het Wijkservicecentrum Gemeente Utrecht 
15. Rondvraag. 

 
 

De Beheergroep vergadering in 2013 zijn op de maandagen; 4 maart, 27 mei, 16 september en 18 november. 
 
De toezeggingenlijst van 21mei kunt u downloaden op: 

������������	
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Uitnodiging Beheergroep 19 november. 

 
Wij willen buurtbewoners  van harte uitnodigen deel te nemen aan onze Beheergroepver-
gadering op maandag 19 novemmber a.s. 
 
Deze vergadering zal gehouden worden in buurthuis Stella Maris, Jagerskade 4.   
  

Van de betrokken professionals zullen aanwezig zijn: 

Loog Landaal; gemeente Utrecht  

o.a. Selvester v. d. Hoek van Mitros  

Halil Yavuz; de wijkagent  

Aanvang 19.30 uur                    Einde 22.00 uur 

Agenda Beheergroep 19 november. 
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Vervolg kolfbaan 
Kolven is voor (oud) gol-
vers echt iets om over na 
te denken om te gaan 
beoefenen! Het vergt veel 
minder loopvermogen en, 
daar het binnen gespeeld 
wordt, is het met slecht 
weer of  
’s avonds een uitstekend 
alternatief voor golven. 
Ook voor een bedrijfuitje 
of familiedag is het ont-
zettend leuk om te doen 
en is het prima te combi-
neren met bijvoorbeeld 
een lekker buffet of een 
sfeervol diner. Kolven is 
een sport die men snel 
leert en zeer geschikt is 
om zowel door dames als 
door heren gespeeld te 
worden. Wilt u meer we-
ten over het Kolfspel, over 
eventuele clinics en/of 
demonstraties dan kunt u 
contact opnemen met het 
Vechthuis via 030-
2613543 
(www.vechthuis.nl Ja-
gerskade 13-15 te 
Utrecht) en vragen naar 
Ronald de Zeeuw. Ballen 
en klieken om het spel 
eens te proberen zijn ui-
teraard aanwezig. Er is bij 
het Vechthuis documenta-
tie aanwezig en u kunt nu 
al de nodige informatie 
vinden op de sites van de 
Koninklijke Nederlandse 
Kolfbond, die van het St. 
Eloyen Gasthuis of op die 
van het Webmuseum Colf 
& Kolf. 
 
Koninklijke Nederlandsche Kolfbond (KNKb) -  www.kolfbond.nl 
St. Eloyen Gasthuis -      www.sinteloyengasthuis.nl 
Webmuseum Colf & Kolf -     www.colf-kolf.nl 
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De Loevenhoutsedijk en de bussen 
Goed nieuws voor de bewoners van de Loevenhoutsedijk: buslijn 6 of 7 (Dat gaat Loog Landaal van de gemeente op 
de vergadering vertellen) wordt in de loop van december opgeheven. Dat scheelt dagelijks wel vier bussen per uur! 
Overigens wordt het busvervoer in de hele stad wat minder, als gevolg van de bezuinigingen. Zo zullen er 's avonds na 
21.00 uur overal minder bussen rijden. 
 

De gemeenteraad bezoekt onze wijk 
Aanvankelijk was het de bedoeling dat de gemeenteraad in december a.s. in onze buurt op bezoek zou komen, maar 
dat kan door grote eindejaarsdrukte niet doorgaan. In plaats daarvan komt de gemeenteraad in maart 2013. Dat komt 
wel goed uit – nu hebben we wat langer de tijd om het raadsbezoek goed voor te bereiden. Hebt u hier leuke ideeën 
voor? Wat zullen we de raadsleden laten zien? Het buurtcomité hoort het graag van u! 
 

Reacties van het buurtcomité op gemeentelijke plann en 
Het buurtcomité heeft een zienswijze ingediend naar aanleiding van het Facet Bestemmingsplan. In de reactie heeft het 
buurtcomité in het bijzonder gewezen op de nadelige gevolgen van woningsplitsing voor onze buurt. 
In de komende tijd worden er ontwikkelingen rond het pand Anthoniedijk 9 (het oude Stella Maris) verwacht. Het buurt-
comité heeft daarover wél een aankondiging in de Gemeenteberichten gezien, maar door een fout in de interne com-
municatie is daar niets mee gebeurd. Een gemiste kans. Excuses daarvoor.  
Met u allen hopen wij er het beste van. 
 

Het bonken van de Rodebrug 
De gemeente gaat de Rodebrug opnieuw onderzoeken, want het gebonk, waarover eerder veel omwonenden klaag-
den, is nog steeds niet helemaal opgehouden. Hiervoor wordt de medewerking van omwonenden gevraagd, want de 
onderzoekers zijn op zoek naar goede plekken om meetapparatuur te plaatsen, bijvoorbeeld aan een gevel of in een 
woning. Een aantal bewoners zullen hierover nog benaderd gaan worden, zo is onze informatie. 
 

Het Witte Pand 
Het Witte Pand op de hoek van de Loevenhoutsedijk en de Anthoniedijk staat gelukkig niet meer in de steigers. Er 
wordt hard gewerkt om de binnenkant gereed te krijgen .De binnenkant van het gebouw is nog niet klaar. Dat wordt 
echt passen en meten. Dat duurt nog even. Als het binnen klaar is wordt de laatste hand gelegd aan de buitenkant. 
Dan wordt ook het onderste deel wit gemaakt en direct met een coating beschermt tegen graffiti. 
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Uit diverse onderzoeken komt naar voren dat de mensen in wijken en buurten op zakelijk gebied meer met elkaar moe-
ten gaan samenwerken, zeker nu – in deze voor velen moeilijke tijd. 
'Doet de gemeente dan niets voor ons?' vraagt u zich misschien af, maar ook de gemeente moet de broekriem aanha-
len, en toch ook geld overhouden voor zaken als veiligheid en bereikbaarheid. De ondernemers worden gestimuleerd 
om zelf met initiatieven te komen. Dit geldt ook voor de ondernemers in onze wijk. Wat kunnen ondernemers in de wijk 
voor de elkaar en de bewoners betekenen, vraagt u zich nogmaals af? 
 
Er is in onze buurt rond de Rodebrug niet erg veel zichtbaar ondernemerschap, want winkels hebben wij nauwelijks. 
Het buurtcomité vermoedt echter dat hier heel veel 'onzichtbare ondernemers' wonen en werken: mensen met een be-
drijf of praktijk aan huis, die ook wel zzp'ers (zelfstandigen zonder personeel) worden genoemd. Misschien hebben die 
zzp'ers wel behoefte aan voorzieningen in de buurt, bijvoorbeeld een plek vlakbij, waar je een paar uurtjes per week 
wat kunt gaan werken. Zulke voorzieningen ontwikkelen zich vaak tot netwerkcentra, compleet met levendige horeca – 
waar de buurt dan weer blij mee is! 
 
Het buurtcomité heeft besloten om naar de zzp'ers in de buurt op zoek te gaan, en telkens één van hen in De Ster aan 
het woord te laten. 'Kleine zelfstandigen' die in onze buurt wonen, krijgen op die manier de kans om zich te presenteren 
aan u. Zij mogen, als ze dat willen, ook een advertentie plaatsen of een oproep op de website van het buurtcomité 
(www.bc-hoogstraat.nl). Zo kunt u dan weer een vakman, therapeut of adviseur vinden – gewoon in uw eigen buurtje. 
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Kent u iemand met een bedrijf aan huis, of bent u misschien zo iemand? De Ster-redactie hoort het graag van u! De 
vrijwillige ondernemerscoach , Abdel Harchaoui, kijkt over onze schouder mee, en helpt het buurtcomité bij het verzin-
nen en verzamelen van goede ideeën om in de buurt rond de Rodebrug een levendige wijkeconomie op gang te krij-
gen. 

Ondernemer aan het woord 
Er moeten heel wat 'onzichtbare ondernemers' in onze buurt wonen. Er zijn allerlei aanduidingen voor: zzp-
ers (zelfstandigen zonder personeel), thuiswerkers of simpelweg mensen die een bedrijf aan huis hebben. 
Rob Hendrikx is één van hen. 

Wat doe je? 
Ik ben gespecialiseerd in de projectleiding van infrastructurele ICT-zaken, vertelt Rob. Wat betekent dat 
precies? Als een groot bedrijf, bijvoorbeeld een ziekenhuis, wil overstappen op een ander besturingssys-
teem voor alle computers, dan bedenk ik een plan hoe dit goed en snel kan gebeuren, en dat het zo min 
mogelijk geld kost. Het grote bedrijf doet dit niet zelf, want na verloop van tijd is het karwei gedaan, en is er 
geen werk meer voor de ICT-specialist. Iemand die in dienst bij het bedrijf zou zijn, zou dan toch doorbe-
taald moeten worden, en dan wordt het alsnog een dure grap. Daarom huren bedrijven voor zoiets specia-
listen 'van buiten' in, Rob Hendrikx bijvoorbeeld, ook al omdat de meeste bedrijven zulke specialistische 
kennis niet in huis hebben. Rob ziet er samen met zijn team op toe dat alles goed geregeld wordt en dat er 
geen computers crashen. 

 
Het gaat er dus om, zo legt Rob uit, dat er nieuwe software naar alle computers gaat. In 
grote bedrijven kunnen dat er wel 2.000 zijn. Het zou enorm veel tijd kosten als er ie-
mand met een CD'tje langs al die computers moest voor de installatie – dat wordt veel 
te duur en duurt veel te lang. Rob bedenkt een manier waarop al die computers tegelijk 
van de nieuwe software kunnen worden voorzien zonder dat de gebruiker hoeft op te 
houden met werken. Dit gaat via de digitale netwerken. Met een ingewikkelde term 
wordt dit 'virtualisatie van applicaties' genoemd. 
 

Waar werk je? 
Regelmatig moet ik naar het bedrijf – mijn klant – zelf toe, maar dat hoeft lang niet elke dag. Ik werk gemid-
deld een dag per week thuis. Daar kan ik de plannen rustig nog eens doorrekenen. Of ik maak een af-
spraak met een collega, of ik doe voorbereidend werk waarvoor ik niet persé bij de klant hoef te zijn. 
 
Ik ben opgeleid om dit werk voor bedrijven te doen, heel grote of wat kleinere – dus niet bij de mensen 
thuis. Daar heb je immers één, hooguit twee computers; als je daar iets op wilt installeren kun je dat zelf 
wel. Maar ik wil best helpen hoor, als de boel eens vastloopt. Of meedenken over een goede oplossing. 
 

Waar kunnen we je dan vinden? 
Gewoon, thuis aan de Anthoniedijk, hoewel ik het ook wel heel leuk zou vinden als wij hier in de buurt een 
'flexibele werkplek' zouden hebben, waar je kunt gaan zitten om een paar uurtjes te werken, en waar je een 
kop koffie kunt krijgen en een broodje. Buren met een computerprobleem zouden dáár dan gewoon even 
kunnen binnenlopen, zo van: 'Hee, is Rob hier? Wil je even naar mijn laptop kijken?' Niet te vaak natuurlijk, 
anders komt er van werken niks terecht. Ik zou het ook leuk vinden als andere ondernemers uit de buurt 
daar zouden werken, ik houd wel van wat geroezemoes. Misschien kunnen wij daar dan ook een 
'vrijdagmiddagborrel' houden, want die heb je nooit, als zelfstandig ondernemer. Zo'n ontmoetingsplaats 
voor zelfstandige ondernemers uit de buurt zou ik wel zien zitten! 
 
Wilt u met Rob Hendrikx in contact komen? 
Dat kan. Zijn onderneming heet Noossa ICT & Consultancy. nl.linkedin.com/in/hendrikxrob 


